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KF § 63 Dnr 2023/000038 
 
Frågestund på kommunfullmäktige - allmänheten och 
ledamöterna 
 
Ärende 
Allmänhetens frågestund är en stående punkt på fullmäktiges dagordning i 
enlighet med i kommunfullmäktiges arbetsordning § 34. Allmänheten har 
möjlighet att ställa frågor till kommunfullmäktiges ledamöter. Allmänheten 
behöver inte avisera frågorna i förväg utan ställer dem direkt på 
sammanträdet under denna punkt. Allmänheten kan även ställa en skriftlig 
fråga som i sådana fall läses upp av fullmäktiges presidium. 
 
En ledamot av kommunfullmäktige eller en tjänstgörande ersättare, får för 
att inhämta upplysningar ställa enkla frågor. En fråga kan vara skriftlig och 
inlämnad till kommunstyrelsens kansli i tid innan sammanträdet. Den får 
även ställas direkt på sammanträdet. En enkel fråga leder inte till debatt i 
fullmäktige. En enkel fråga ska kunna besvaras med ett ja eller nej. En mer 
utförlig fråga som kan leda till debatt får ställas som en interpellation. En 
enkel fråga bör besvaras senast vid sammanträdet efter det den har ställts. 
-- 
Hans-Inge Smetana, KD, ställer en fråga om varför kommunen inte flaggar 
med israelisk flagga för att visa sitt stöd för Israel, på samma sätt som man 
gjort med Ukrainas flagga.  
 
Anna Frej, S, svarar att det inte är något hon kan besluta om på rak arm, och 
att Ukrainaflaggan hissades efter en överenskommelse mellan alla partiers 
gruppledare. Hon tillägger även att Israel-Palestinakonflikten är otroligt 
komplicerad.  
--- 
Krister Andersson, MP, ställer en fråga om varför parkeringen utanför 
Vännäs kommunbibliotek inte är tillgänglig för allmänheten på kvällar och 
helger och om det inte är rimligt att den är det? 
 
Anna Frej, S, svarar att hon tycker att den absolut bör vara det.  
 
Erik Fastevik, C, påtalar att detta är en fråga som bör hanteras vid alla 
skolor.  
-- 
 
Ingen mer fråga ställs. 
____ 
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KF § 64 Dnr 2023/000040 
 
Interpellationer 2023 
 
Ärende 
En ledamot av kommunfullmäktige, eller en tjänstgörande ersättare, får 
ställa en större fråga i form av en interpellation. Den ska vara skriftlig. Den 
kan lämnas in i förväg eller ställas direkt på sammanträdet. Vad som övrigt 
gäller för interpellationer framgår av kommunallagen 5 kap §§ 59-63 och 
fullmäktiges arbetsordning § 32. En interpellation kan leda till debatt i 
fullmäktige. 
---- 
Sofia Blomquist, C, ställer en interpellation till barn- och 
utbildningsnämndens ordförande om elevhälsans tillgänglighet utifrån att 
endast 41 % av eleverna i årskurs 8 svarar att det är lätt att komma i kontakt 
med elevhälsan.  
Interpellationen besvaras vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.  
--- 
Sofia Blomquist, C, ställer en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande om jämställda löner, där kvinnor i Vännäs tjänar 71,6 % av 
männens löner (median, år 2021), vilket är lägre än i riket som helhet.  
Interpellationen besvaras vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.  
 
Inga fler interpellationer ställs. 
____ 
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KF § 65 Dnr 2022/000111 
 
Idrottshall Vegaskolan 
 
Ärende 
Barn- och utbildningsnämnden ser behov av en större idrottshall på 
Vegaskolan utifrån att nuvarande idrottshall inte räcker för skolans behov 
med ett ökat elevantal. Barn- och utbildningsnämndens bedömning är att 
idrottshallen behöver finnas inom Vegaskolans skolområde. Föreningslivet 
har samtidigt förmedlat behov av en större idrottshall/matcharena i Vännäs, 
då befintliga hallar upplevs ha brister främst kring storleken. 
 
Idrottshall finns med i fullmäktiges beslutade investeringsbudget, totalt 
finns avsatt ca 33 mkr under åren 2023-2025. Kommunstyrelsen beslutade i 
juni 2022 att genomföra en utredning av en ny idrottshall. I samband med 
utredningen av idrottshall har det uppdagats att den befintliga matsalen inte 
bedöms klara av de framtida behoven utifrån ett ökat elevantal och förslag 
på åtgärder ingick i utredningen som presenterades för kommunstyrelsen i 
maj 2023. Nya undervisningslokaler kommer även att tillkomma i 
idrottshallsbyggnaden. Ytterligare dialogmöte med föreningslivet har sedan 
dess skett. Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde i september 
2023 att föreslå kommunfullmäktige att bygga en matcharena vid 
Vegaskolan.  
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 oktober 2023 deltar Per 
Lundqvist och Mattias Forsström från Vännäs Fastigheter AB för att 
redogöra för utredningen. Ekonomichef Henrik Olofsson ger en 
sammanställning av kommunens självfinansieringsgrad och det historiska 
överskottet. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-09-25, § 95 
Tjänsteskrivelser/utredningar, Per Lundqvist 2023-05-14, 2023-09-20, 
Henrik Åström, 2022-06-13 
Dialogmöte, minnesanteckningar från träffar med föreningsliv 
Skissutredning, möbleringsplan, budget- och hyreskalkyl 
Protokoll barn- och utbildningsnämnden 2023-09-22, § 56 
 
Förslag under sammanträdet 
Hans-Inge Smetana, KD, och Elisabeth Essebro, KD, föreslår att ärendet 
återremitteras för att utreda om investeringen kan bli billigare om man 
enbart bygger för skolans behov och inte föreningslivets, möjligheten att 
bygga en mindre hall på skolans område och en fullstor matcharena på 
annan plats på Myranområdet, går någon del av byggnaden att renovera 
istället för att bygga nytt för att minska kostnaden, skulle friytan per elev på 
skolgården bli större om det bara byggs en idrottshall för skolans behov 
samt en djupare utredning av parkeringssituationen i centrum.  
 
Anders Nilsson, C, Olof Johnson, S, Jan Nilsson, M, och Krister Andersson, 
MP, föreslår bifall till kommunstyrelsens förslag om att bygga en             forts     
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Forts KF § 65 förslag 
 
matcharena vid Vegaskolan, att utöka budgeten till 60 mkr samt att bygga 
om matsalen på Vegaskolan. 
 
Anna Frej, S, föreslår att förslaget om återremiss avslås.                           
 
Erik Fastevik, C, föreslår tre tilläggsyrkanden:  
1. Redovisning av inventariekostnader ska ske till kommunstyrelsen. 
2. En översikt av fördelningen av stora investeringar och historiska 
överskott ska ges till kommunstyrelsen.  
3. Båda dessa punkter läggs till som en rutin i kommande 
investeringsärenden.  
 
Lillemor Lundgren, S, föreslår bifall till kommunstyrelsens förslag förutom i 
den delen som behandlar finansieringen och föreslår följande: 
Budgetökningen om sammanlagt 23,5 mkr finansieras inom beslutad 
låneram för 2024-2026 i kombination med historiska överskott. (Istället 
för: finansieras genom extra stora investeringar samt med historiska 
överskott). 
 
Ärendets behandling 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag om återremiss från Hans-
Inge Smetana, KD, m.fl. samt ett förslag från kommunstyrelsen och ett 
ändringsförslag från Lillemor Lundgren, S. Dessutom finns tre 
tilläggsförslag från Erik Fastevik, C.  
 
Ordförande prövar förslaget om återremiss först och frågar 
kommunfullmäktige om ärendet ska återremitteras för vidare utredning 
eller avgöras idag. Fullmäktige beslutar att avgöra ärendet idag.  
Hans-Inge Smetana, KD, och Elisabeth Essebro, KD, reserverar sig mot 
beslutet att avgöra ärendet idag. De deltar inte i resterade behandling av 
ärendet.  
 
Därefter frågar ordförande kommunfullmäktige om det beslutar i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag, eller i enlighet med Lillemor Lundgrens, S, 
förslag och finner att fullmäktige beslutar i enlighet med Lillemor 
Lundgrens, S, förslag.  
 
Slutligen frågar ordförande kommunfullmäktige om Erik Fasteviks, C, 
tilläggsyrkanden och finner att fullmäktige bifaller tillägg ett och två, samt 
avslår tillägg tre.  
 
Erik Fastevik, C, reserverar sig mot beslutet att avslå tilläggsyrkande tre. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Vännäs kommun bygger en matcharena vid Vegaskolan. Tillkommande 
byggåtgärder vid de andra två gymnastikhallarna, Hammarhallen och 
Liljahallen, utförs inte. Matsalen vid Vegaskolan byggs om för att möta 
nuvarande och kommande behov.            forts 
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Forts KF § 65 Beslut 
 
Vännäs kommun ändrar tidigare investeringsbudget för ny gymnastikhall 
om 36,5 mkr till investering för ny matcharena om cirka 60 mkr. I den 
budgeten ingår ombyggnation av Vegaskolans matsal. Budgetökningen om  
sammanlagt 23,5 mkr finansieras inom beslutad låneram för 2024-2026 i 
kombination med historiska överskott. 
 
I den fortsatta projekteringen ska hänsyn tas till ett större behov av 
läktarplatser, kafeteria med mera inom skissad byggnadsarea och med 
hänsyn till budgeterade kostnader. God dialog ska hållas med föreningslivet 
som ska använda hallen kvällar och helger. 
 
Redovisning av inventariekostnader ska ske till kommunstyrelsen och en 
översikt av fördelningen av stora investeringar och historiska överskott ska 
ges till kommunstyrelsen. 
 
Reservation 
Hans-Inge Smetana, KD, och Elisabeth Essebro, KD, reserverar sig mot 
beslutet att avslå förslaget om återremiss.  
Erik Fastevik, C, reserverar sig mot beslutet att avslå tilläggsyrkande tre. 
____ 
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KF § 66 Dnr 2023/000039 
 
Revisionen - Information till kommunfullmäktige 2023 
 
Ärende 
Kommunfullmäktiges presidium har i samråd med revisionen beslutat att 
revisionen ska delta på fullmäktiges sammanträden för att informera om 
aktuella revisioner och ge ledamöterna möjlighet att ställa frågor till 
revisionen. 
 
Revisionens samtliga granskningar går att läsa på kommunens hemsida, 
https://vannas.se/kommun-och-politik/politik-och-
sammantraden/revision-och-granskning  
 
Kjell Moberg från revisionen deltar på sammanträdet och redogör kortfattat 
hur revisionen arbetar med sina granskningar av nämnderna. Det är i 
huvudsak fyra saker revisonen undersöker i sin granskning: Att nämnden 
uppvisar rättvisande ekonomiska egenskaper, att nämnden bedriver 
ekonomisk tillfredställande verksamhet - det vill säga, verksamheten bedrivs 
inom rimliga ramar, att nämndens verksamhet är ändamålsenlig - det vill 
säga att nämnden gör det som är ålagd dem enligt direktiv från 
kommunfullmäktige eller som är fastställt i lag samt att verksamheten på 
nämndnivå bedrivs med god intern kontroll.  
 
Revisionen har sedan föregående möte granskat delårsrapporten. 
Kommunstyrelsen kommer att besvara de synpunkter som lyfts i 
granskningen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen från revisionen läggs till handlingarna. 
____ 
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KF § 67 Dnr 2023/000162 
 
Tertialbokslut 2 Vännäs kommun 
 
Ärende 
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat ett förslag till tertialbokslut för 
perioden 2023-01-01 – 2023-08-31. Tertialbokslutet omfattar samtliga 
nämnder inklusive Vännäs Fastigheter AB.  
Periodens resultat för kommunkoncernen uppgår till 53,2 mkr varav Vännäs 
kommun står för 42,7 mkr. Överskottet återfanns till största del inom 
finansen men nämnderna bidrog också positivt med 8,5 mkr. 
 
Prognosen för kommunen är ett resultat på ca 20,4 mkr vilket är 13,3 mkr 
bättre än budgeterade 7,1 mkr.  Nämndernas samlade prognos uppgår till 
0,3 mkr.  Målet inom perspektivet ekonomi bedöms delvis uppfyllas. 
Prognosen är att tre av fyra ekonomiska mål nås samtidigt som målet om 
god ekonomisk hushållning bedöms uppfyllas. 
 
Ekonomichef Henrik Olofsson deltar på kommunfullmäktiges sammanträde 
den 16 oktober 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-09-25, § 98 
Tjänsteskrivelse 2023-10-17, Henrik Olofsson och Henrik Åström  
Vännäs kommuns tertialbokslut 2, 2023 
Nyckeltal - volymmått 2023, nettokostnadsavvikelse 2022, nettokostnad jfm 
andra kommuner 2022 
Nämndernas tertialbokslut 2, 2023 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Upprättat tertialbokslut per 2023-08-31 fastställs. 
 
Till protokollet noteras att Liljaskolans styrelse redovisar ett resultat med 
underskott på 1,2 mkr och ett prognostiserat underskott på 1,5 mkr och 
således inte uppnår målet om en ekonomi i balans. Liljaskolans styrelse 
uppdras därför att till kommunstyrelsens arbetsutskott den 17 oktober 2023 
återkomma med en muntlig redovisning om hur Liljaskolans styrelse 
långsiktigt ska arbeta för att klara budget och nå målet om en ekonomi i 
balans. 
____ 
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KF § 68 Dnr 2023/000193 
 
Slutkostnadsredovisning avseende sluttäckning av deponin på 
Starrberget 
 
Ärende 
I samband med kommunfullmäktiges behandling av renhållningstaxan för 
2023 beslutade fullmäktige även att en slutkostnadsredovisning avseende 
sluttäckning av deponin ska ske till fullmäktige under året, senast i oktober.  
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 oktober 2023 genomför 
renhållningschef Inger Olofsson denna slutkostnadsredovisning. 
 
Beslutsunderlag 
Redovisning inkl. bilder av sluttäckningen, Inger Olofsson, 2023-10-16 
Protokoll kommunfullmäktige 2022-12-05, § 99 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen om slutkostnaden för deponin läggs till handlingarna. 
 
Justering 
Justering av paragrafen har överlämnats till kommunfullmäktige på grund 
av oengihet vid justeringen. 
___ 
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KF § 69 Dnr 2023/000090 
 
Redovisning av partistöd erhållit 2022 samt utbetalning för 2023 
 
Ärende 
Kommuner och landsting har möjlighet att ge partistöd till partier i sitt 
fullmäktige med syfte att stärka partiets roll i den lokala demokratin. Senast 
vid juni månads utgång ska redovisning av hur partistödet för föregående år 
använts göras. Partier som inte lämnar in redovisning har inte rätt att få 
partistöd det kommande året. Partistöd utbetalas enligt fastställt reglemente 
och ges endast till de partier som har minst en fastställd ledamot i 
kommunfullmäktige vid årets ingång.  
 
Kommunfullmäktige ska besluta om redovisning och granskningsrapport 
för respektive parti visar att partistödet har använts för att stärka den lokala 
demokratin under perioden 1 januari - 31 december och om stöd kan 
utbetalas för innevarande år. Redovisning behandlas löpande av 
kommunfullmäktige allt eftersom partierna lämnar in dem. Vid 
sammanträdet i juni 2023 behandlades redovisningen för SD, S, M och V. 
Övriga partier, som har lämnat in sin redovisning i tid, behandlas nu. Det 
innebär C, MP och KD.  
 
Liberalerna har inte lämnat in sin redovisning innan den 30 juni (för stöd 
som partiet fick 2022). Enligt reglementet och kommunallagen ska inte 
ersättning betalas ut till partier som inte lämnar redovisning. L har dock 
inget mandat i nuvarande kommunfullmäktige, och har alltså inte rätt till 
stöd för 2023, men kan få mandat vid kommande val. 
 
Beslutsunderlag 
Redovisning Centerpartiet, Miljöpartiet, Kristdemokraterna 
Protokoll kommunfullmäktige 2023-06-12, § 47 
Reglemente Partistöd Vännäs kommun, antaget KF 2014-04-28 § 47 
 
Förslag under sammanträdet 
Hans-Inge Smetana, KD, föreslår att kommunfullmäktige ska begära att 
Liberalerna lämnar in en redovisning för 2022 samt att inget eventuellt 
framtida undanhållande av partistöd ska göras.  
 
Lillemor Lundgren, S, föreslår att partistöd inte ska betalas ut till 
Liberalerna under deras första år i en eventuell kommande mandatperiod 
på grund av ej inlämnad redovisning för 2022, i enlighet med reglementet 
om att partistöd ska hållas inne året efter att redovisning ej skett/ej 
godkänts. 
 
Ärendets behandling 
Krister Andersson, MP, deltar inte i behandlingen av Miljöpartiets 
redovisning på grund av jäv.  
Hans-Inge Smetana, KD, deltar inte i behandlingen av Kristdemokraternas 
redovisning på grund av jäv.  
            forts 
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Forts KF § 69 
 
 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag om hur Liberalernas icke 
inlämnade redovisning ska hanteras i en kommande mandatperiod (då de ej 
har mandat denna period).  
          
Ordförande frågar kommunfullmäktige om det beslutat i enlighet med 
Hans-Inge Smetanas, KD, förslag eller i enlighet med Lillemor Lundgrens, 
S, förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
Lillemor Lundgrens, S, förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisning och granskningsrapport för 2022 godkänns för Centerpartiet, 
Miljöpartiet och Kristdemokraterna. 
 
Partistöd enligt reglemente utbetalas för 2023 till Centerpartiet, Miljöpartiet 
och Kristdemokraterna. 
 
Liberalerna har inte lämnat in redovisning för 2022, i enlighet med 
kommunallagen kap 4 § 31. Liberalerna har inget mandat under 2023 och 
partistöd kan därmed ej hållas inne under detta år i enlighet med 
reglementet. Skulle Liberalerna återkomma till kommunfullmäktige betalas 
partistöd ej ut till dem under första året i mandatperioden, på grund av ej 
inlämnad redovisning för 2022. 
____ 
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KF § 70 Dnr 2023/000119 
 
Kommunfullmäktiges övergripande mål 2024 - valnämndens mål 
 
Ärende 
Kommunfullmäktige antar varje år i samband med budget övergripande 
målsättningar för samtliga nämnder. Målen finns inom fyra 
områden/perspektiv; ekonomi, medarbetare, medborgare och 
samhällsutveckling. För övriga nämnder gäller att målsättningar inom 
perspektiven medborgare och samhällsutveckling ska brytas ned till egna 
nämndmålsättningar som beslutas i nämndens verksamhetsplan och följs 
upp genom resultatindikatorer. (målen inom ekonomi och medarbetare är 
lika för alla nämnder. 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 12 juni att valnämnden inte 
nödvändigtvis behöver bryta ner samtliga målsättningar utifrån nämndens 
särskilda förutsättningar/uppdrag. Valnämnden ska lämna förslag på vilka 
övergripande målsättningar nämnden ska arbeta efter under 2024. Dessa 
ska sedan godkännas av kommunfullmäktige. Valnämnden ska sedan bryta 
ner dessa på detaljnivå. 
 
Valnämnden föreslår att kommunfullmäktige ska besluta att nämnden ska 
bryta ner två av de övergripande målen och undantas från resterande 
målsättningar utifrån nämndens syfte att säkerställa medborgarnas 
demokratiska rättigheter genom att vara lokal valmyndighet. Valnämnden 
har som övergripande mål att valet ska genomföras på ett demokratiskt och 
rättssäkert sätt. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-09-25, § 110 
Protokoll valnämnden, 2023-09-05, § 16 
Protokoll kommunfullmäktige, 2023-06-12, budget. 
Protokoll valnämnden, 2023-05-26, § 6 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Valnämnden beviljas att endast bryta ner följande övergripande mål på 
nämndnivå: 
 
I perspektivet medborgare: Medborgarna är delaktiga i kommunens 
utveckling, ges ett bra bemötande, en bra service och tillgängligheten till 
Vännäs kommuns verksamheter är god (mål 7).  
  
I perspektivet samhällsutveckling: Vännäs kommuns verksamheter är av 
god kvalitet (mål 16). 
____ 
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KF § 71 Dnr 2023/000141 
 
Program för uppföljning av privata utförare - mål och riktlinjer 
2023–2026 
 
Ärende 
Enligt kommunallagen 5 kap. 3 § ska fullmäktige varje mandatperiod anta 
ett program med mål och riktlinjer för sådana kommunala angelägenheter 
som utförs av privata utförare. 
 
Kommunen kommer fortsätta prioritera kontroll och uppföljning av 
verksamheter inom vård- och omsorgsnämnden. Det ska även säkerställas 
att privata utförare följer lagstiftning och kommunens beslutade mål, delar 
nödvändig information samt ger allmänheten insyn i verksamheten. 
Uppföljning reglerar utifrån fullmäktiges och nämndernas budget- och 
verksamhetsplaner. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-09-25, § 114 
Tjänsteskrivelse Marielle Jonsson, 2023-09-05 
Program för uppföljning av privata utförare 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Program för uppföljning av privata utförare 2023–2026 antas. 
____ 
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KF § 72 Dnr 2023/000139 
 
Tillägg i taxa och avgifter enligt Alkohollagen, Lagen om tobak 
och liknande produkter och Lagen om tobaksfria 
nikotinprodukter 
 
Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade 2019, § 49 om en taxa för handläggning av 
ärenden som berörs av Alkohollagen och Lagen om tobak och liknande 
produkter. En ny lag trädde i kraft 2022 som reglerar tobaksfria 
nikotinprodukter, enligt vilken kommunen ska handlägga anmälan av 
försäljning samt utföra tillsyn. 
 
Den nya lagen tillåter kommunen att ta ut en avgift för handläggning av 
tobaksfria nikotinprodukter vilket gör att ett tillägg behöver göras i den 
befintliga taxan för den nya produktgruppen. Då lagkraven kan jämföras 
med den för försäljning av elektroniska cigaretter eller folköl har taxan för 
handläggning och tillsyn av tobaksfria nikotinprodukter satts på samma 
nivå som för de andra produktgrupperna. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-09-25, § 108 
Tjänsteskrivelse 2023-08-14, Marielle Jonsson 
Reviderad taxa 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Tillägget i taxan godkänns. 
____ 

https://sign.visma.net/sv/document-check/6be4aceb-4caa-4bae-ba07-187a0b7bce2e

Electronically signed / Sähköisesti allekirjoitettu / Elektroniskt signerats / Elektronisk signert / Elektronisk underskrevet

www.vismasign.com



 
Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
18(28) 

2023-10-16 
 

 

 

  
 

 
 

KF § 73 Dnr 2023/000142 
 
Finanspolicy 
 
Ärende 
Enligt kommunallagen ska fullmäktige fatta beslut om riktlinjer för 
medelsförvaltningen. Fullmäktige ska även besluta om riktlinjer för 
förvaltningen av pensionsmedel och uppföljningen av dessa. Kommunen har 
sedan tidigare en kapitalplaceringspolicy (2018/159 KS§145) för 
pensionsmedel och som ersätts av föreliggande förslag till finanspolicy. 
Förslaget tar fasta på ett vidare begrepp av medelsförvaltning som 
inkluderar likviditetshantering, in- och utlåning mm. Genom mål och 
riktlinjer för fler parametrar än pensionsmedelsförvaltning får 
kommunstyrelsen verktyg att följa upp och utvärdera medelsförvaltningen 
utifrån olika finansiella perspektiv. 
 
Ekonomichef Henrik Olofsson deltar på kommunfullmäktiges sammanträde 
den 16 oktober 2023 för att redogöra för finanspolicyn. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-09-25, § 100 
Tjänsteskrivelse 2023-08-01, Henrik Olofsson 
Finanspolicy för Vännäs kommun 
Presentation Finanspolicy 
 
Förslag under sammanträdet 
Sofia Blomquist, C, föreslår att en justering görs i, den av kommunstyrelsen 
föreslagna, finanspolicyn på sidan 10 där det står att "placeringar ska inte 
ske i företag vars intäkter från produktion och distribution av tobak, 
alkohol, droger, kommersiell spelverksamhet, krigsmaterial och pornografi 
överstiger 5 %" ändras till att placeringar inte alls ska ske i företag vars 
intäkter sker från produktion av dessa varor, samt, i möjligaste mån, 
undvika distribution av dessa produkter. Hon föreslår även en ändring i 
fotnot 1, andra meningen "Placeringar i företag vars huvudsakliga 
verksamhet är utvinning av fossila bränslen skall undvikas" där hon föreslår 
borttag av ordet "huvudsakliga". 
 
Jan Nilsson, M, föreslår bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Ärendets behandling 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag, samt Sofia Blomquists, C, förslag om 
verksamheter där placering inte ska ske.  
 
Ordförande frågar kommunfullmäktige hur det ställer sig till förslagen och 
finner att fullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
          forts 
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Forts KF § 73 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Finanspolicyn antas och ersätter tidigare kapitalplaceringspolicy (2018/159, 
KS §145). 
 
Reservation 
Anders Nilsson, C, Matilda Lundberg, C, Erik Fastevik, C, Patricia Riselius, 
C, Sofia Blomquist, C, Tommy Bingebo, C, Hans-Inge Smetana, KD, 
Elisabeth Essebro, KD samt Krister Andersson, MP, reserverar sig mot 
beslutet. 
____ 
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KF § 74 Dnr 2023/000157 
 
Folkhälsopolitiskt program för Vännäs kommun  
 
Ärende 
Vännäs kommuns tidigare folkhälsopolitiska program var giltigt mellan åren 
2016–2019. Sedan det tidigare programmet antogs har mycket hänt inom 
området folkhälsa, både lokalt och nationellt. Med bakgrund av 
förändringarna som skett på området har Folkhälsorådet arbetat fram ett 
förslag till ett nytt folkhälsopolitiskt program som ska fastställas av 
kommunfullmäktige. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-09-25, § 106 
Tjänsteskrivelse 2022-08-30, Anneli Björklund 
Folkhälsopolitiskt program för Vännäs kommun 2023-2030 
Nulägesredovisning Folkhälsan i Vännäs 
Agenda 2030, Avsiktsförklaringen En god, jämlik och jämställd hälsa i 
Västerbotten, Nationella folkhälsopolitiska målet, Vännäs kommuns 
strategiska plan 
Workshop folkhälsorådet 23 mars 2023 
 
Förslag under sammanträdet 
Elisabeth Essebro, KD, föreslår bifall till kommunstyrelsens förslag om att 
fastställa det framtagna folkhälsopolitiska programmet.  
 
Erik Fastevik, C, föreslår att ett tillägg görs om att kommunstyrelsen ges i 
uppdrag att vid redovisning av aktivitetsplan även besluta om finansiering 
av folkhälsopolitiska rådet mot redovisad aktivitetsplan. 
 
Ärendets behandling 
Ordförande konstaterar att det bara finns ett förslag till beslut; 
kommunstyrelsens förslag samt att det finns ett tilläggsyrkande från Erik 
Fastevik, C.  
 
Ordförande frågar kommunfullmäktige hur det ställer sig till förslagen och 
finner att fullmäktige fastställer programmet samt avslår Erik Fasteviks, C, 
tilläggsyrkande. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Folkhälsopolitiskt program fastställs att gälla från den 1 november 2023 till 
och med den 31 december 2030. 
____ 
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KF § 75 Dnr 2023/000161 
 
Sammanträdestider för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen 
och kommunstyrelsens arbetsutskott 2024 
 
Ärende 
Varje år ska kommunfullmäktige och kommunstyrelsen besluta om 
sammanträdestider för det nästkommande året. Övriga nämnder beslutar 
om sina egna tider, men gör det oftast efter att kommunfullmäktige har tagit 
beslut om sina.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår en nyordning, med byte av 
sammanträdesdag, på prov under 2024. Sammanträdesdagen för 
kommunfullmäktige och kommunstyrelsen föreslås ändras till tisdagar, i 
stället för måndagar. Start för sammanträdena föreslås som tidigare till kl. 
10.00 för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige, och 8.30 för 
kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i juni 2023, efter en motion av Hans-Inge 
Smetana, KD, att fullmäktige ska ta del av Region Västerbottens planering 
innan beslut om sammanträdestiderna ska tas. Fullmäktige beslutade vidare 
att avslå motionen i den del om dagar som möten inte får hållas. I linje med 
det beslutet medföljer Region Västerbottens sammanträdesplanering för 
2024. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll kommunstyrelsen 2023-09-25, § 113 
Tjänsteskrivelse, Susanna Siljetun, 2023-09-05 
Förslag till sammanträdestider 2024 
Sammanträdestider Region Västerbotten 2024 
Kommunallagen (2017:725) 
 
Förslag under sammanträdet 
Anders Nilsson, C, och Anna Frej, S, föreslår att fullmäktiges sammanträden 
den 23 april och den 15 oktober i förvaltningens förslag senareläggs en vecka 
till den 29 april och den 22 oktober, samt att sammanträdens med 
kommunstyrelsen och kommunstyrelsens arbetsutskott i anslutning till 
dessa möten ändras utifrån det. 
 
Ärendets behandling 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag från Anders Nilsson, C, och 
Anna Frej, S, om sammanträdestider. Ordförande frågar 
kommunfullmäktige om förslaget och finner att fullmäktige beslutar i 
enlighet med det. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanträdestider för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och 
kommunstyrelsens arbetsutskott för 2024 fastställs. 
____ 
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KF § 76 Dnr 2023/000062 
 
Partnerskap inom projektet "Bridges of Trust" med kommunen 
Slobozhanske i Ukraina  
 
Ärende 
Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde i mars 2023 att ingå i ett 
så kallat "Bridges of trust", för att kunna utveckla ett partnerskap med 
kommunen Slobozhanske i Ukraina. Syftet med partnerskapet är att 
utveckla vänskapliga relationer inom olika områden, framför allt, utveckling 
av lokalt självstyre och utbyte av erfarenheter inom kommunal styrning,  
ekonomisk utveckling och planering på lokal nivå, utveckling av 
gymnasieutbildning och möjligheter för unga människor till utbyte och 
krisarbete. Partnerskapet är inte samma sak som att vara en vänort.  
 
Den 19-20 juni träffade de svenska kommunerna som ingår i detta projekt 
sina partnerkommuner i Ukraina för att skriva en avsiktsförklaring för detta 
samarbete. Vännäs kommun representerades av kommunfullmäktiges 
ordförande Lillemor Lundgren, S, och biträdande kommunchef Henrik 
Åström.  
 
I september var representanter för Slobozhanske på studiebesök i Vännäs. 
Framförallt var de intresserade av tre områden; avfallshantering, 
utbildningsområdet samt äldreomsorgen och flera studiebesök gjordes på 
kommunens verksamheter samt på företaget Kaj Johansson/Allmiljö. 
Utbytet inom dessa områden kommer att fortsätta men formerna är inte 
klara ännu. Det finns projektmedel, till exempel från SIDA, att söka för 
samarbete. 
 
Beslutsunderlag 
Presentation till kommunfullmäktige av besök av representanter från 
Slobozhanske, 2023-10-16 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen om besöket från Vännäs partnerkommun Slobozhanske läggs 
till handlingarna. 
____ 
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KF § 77 Dnr 2023/000187 
 
Maria Olofsson, C, - Avsägelse av uppdrag som nämndeman 
2024–2027 
 
Ärende 
Maria Olofsson, C, har inkommit med en avsägelse av sitt uppdrag som 
nämndeman i Tingsrätten för kommande mandatperiod, 1 januari 2024 - 31 
december 2027.  
 
Kommunfullmäktige ska bevilja avsägelser samt utse ny nämndeman.  
 
Uppdraget som nämndeman är opolitiskt. Nämndemän behöver inte 
representera något parti för att kunna utföra sitt uppdrag. 
 
Beslutsunderlag 
Avsägelse, Maria Olofsson, C, 2023-09-21 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Maria Olofsson, C, avsägelse som nämndeman beviljas.  
 
Patricia Riselius, C, utses som ny nämndeman för 2024-2027. 
____ 
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KF § 78 Dnr 2023/000188 
 
Jolanta Girniene, C, - avsägelse av samtliga politiska uppdrag  
 
Ärende 
Jolanta Girniene, C, har den 20 september 2023 lämnat in en avsägelse av 
samtliga sina politiska uppdrag vilket innebär uppdraget som ersättare i 
barn- och utbildningsnämnden. 
 
Kommunfullmäktige ska bevilja avsägelser samt, om så sker, välja ny 
ersättare för återstoden av mandatperioden. 
 
Beslutsunderlag 
Avsägelse Jolanta Girniene, C, 2023-09-20 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Jolanta Girnienes, C avsägelse som ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden beviljas. 
 
Ida Assarson Bystedt, C, väljs som ny ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden. 
____ 
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KF § 79 Dnr 2023/000171 
 
Medborgarförslag från Ing-Marie Lindqvist om undantag av 
parkeringsböter för hemtjänstens bilar - NYTT 
 
Ärende 
Ingmarie Lindqvist har skickat in ett medborgarförslag den 30 augusti 2023 
där hon föreslår att undantag för parkeringsböter för hemtjänstens personal 
ska göras, åtminstone i de fall parkeringen strider mot datumparkerings 
eller tidsbestämmelsernas regler.  
 
Kommunfullmäktige ska besluta om medborgarförslaget får väckas, och i 
sådana fall, vilken nämnd som ska utreda och besluta om den. 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag, Ingmarie Lindqvist, 2023-08-30 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslaget väcks och överlämnas till kommunstyrelsen. 
____ 
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KF § 80 Dnr 2023/000190 
 
Motion från Hans-Inge Smetana, KD, med fler, om införande av 
dynamiskt inköpssystem (DIS) för livsmedel och entreprenad - 
NYTT 
 
Ärende 
Hans-Inge Smetana, KD, med fler, har den 16 oktober 2023 lämnat in en 
motion om införande av dynamiskt inköpssystem (DIS) inom områdena 
livsmedel och entreprenad.  
 
Kommunfullmäktige ska besluta om motionen får väckas och, i sådana fall, 
vilken nämnd som ska utreda den innan den kommer åter till fullmäktige 
för avgörande. 
 
Beslutsunderlag 
Motion, Hans-Inge Smetana, KD, m. fl. 2023-10-16 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen väcks och remitteras till kommunstyrelsen. 
____ 
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KF § 81 Dnr 2023/000191 
 
Motion från Hans-Inge Smetana, KD, m.fl. om strategi för 
kommunens förhållningssätt till AI (artificiell intelligens) - NYTT 
 
Ärende 
Hans-Inge Smetana, KD, med fler, har den 16 oktober 2023 lämnat in en 
motion om att ta fram en strategi för kommunens förhållningssätt till AI 
(artificiell intelligens) där det beskrivs i vilka avseenden kommunen kan dra 
nytta av AI, vilka risker som finns samt innehålla etiska riktlinjer.  
 
Kommunfullmäktige ska besluta om motionen får väckas och, i sådana fall, 
vilken nämnd som ska utreda den innan den kommer åter till fullmäktige 
för avgörande. 
 
Beslutsunderlag 
Motion, Hans-Inge Smetana, KD, m. fl. 2023-10-16 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen väcks och remitteras till kommunstyrelsen. 
____ 
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KF § 82 Dnr 2023/000001 
 
Redovisning av meddelanden 2023 
 
Ärende 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 16 oktober redovisas aktuella 
meddelanden. 
 
Meddelanden 
Protokoll primärkommunala delegationen 2023-05-31, Region Västerbotten 
Umeåregionens verksamhetsplan 2023-2027 
Protokoll ÖFN 2023-09-12 
VIKOM Årsredovisning 2022 och protokoll FS 230616 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisningen av meddelanden läggs till handlingarna. 
____ 
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